
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla  20. november 2013 nr 12

Algus kell 15.00, lõpp 16.20

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi

Osa võttis 11 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud).
Istungil mitteosalemisest olid teatanud volikogu liikmed Tiit Tõnts ja Rando Treimuth.

Volikogu liikmed päevakorra muutmiseks täiendus- või parandusettepanekuid ei teinud.

Volikogu esimees pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastuhääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:

1. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni aseesimehe valimine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

2. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosseisu kinnitamine
Ettekandja: Üllar Salumets, alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

3. Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, alatise eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine
Ettekandja: Kaire Uiboleht, alatise haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

5. Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu juhatuse liikmeks
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

6. Esindajate ja nende asendajate nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu 
üldkoosoleku liikmeteks

Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees
7. Antsla valla esindajate nimetamine Eesti Maaomavalitsuste Liidu üldkoosolekule - 
Maapäevale

Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees
8. „Lõhkematerjaliseaduse“ alusel kohalikule omavalitsusele antud arvamuse andmise ja 
vastuväidete esitamise delegeerimine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 
9. Vallavalitsuse liikmele hüvitise maksmine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 
10. Üürilepingu sõlmimine

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 



11. Vallavanema ja vallavalitsuse liikmete poolt vallavolikogu teavitamine oma 
kõrvaltegevusega tegutsemisest. 

Ettekandjad: Merike Prätz vallavanem, Lehar Neve vallavalitsuse liige ja Kalev Joab 
vallavalitsuse liige
12. Informatsioon reservfondi suunamisest.

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
13. Muud küsimused

1. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni aseesimehe valimine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.

Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Üllar Salumets esitas aseesimehe kandidaadiks Ly 
Kalmeti. 

Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Istungi juhataja palus ajutisel häältelugemiskomisjonil koosseisus Üllar Salumet, Jaanus Kala ja 
Janika Tõntsel tööle asuda.

VAHEAEG 15.05 - 15.10

15.10 toimus hääletamine.
Häältelugemiskomisjoni liikmed tegid kindlaks hääletustulemused. Komisjoni liige Janika 
Tõntsel luges ette häältelugemiskomisjoni 20. novembri 2013. a protokolli nr 11 (protokollile 
lisatud), millega osutus sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni aseesimeheks valituks Ly Kalmet, kes sai 
volikogu poolthäälte enamuse. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni 
aseesimehe valimine“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni aseesimehe 
valimine“ otsusena nr 69.

2. Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Üllar Salumets öeldes, et komisjon 
saab olema 10 liikmeline ning tutvustas sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni liikmeid. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni 
koosseisu kinnitamine“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosseisu 
kinnitamine“ otsusena nr 70.

3. Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines alatise eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Kurmet Müürsepp ja tutvustas 
eelarve- ja majanduskomisjoni liikmeid.



Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu 
kinnitamine“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise eelarve- ja majanduskomisjoni koosseisu 
kinnitamine“ otsusena nr 71.

4. Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine

Ettekandega esines alatise haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Kaire Uiboleht ja tutvustas 
haridus- ja kultuurikomisjoni liikmeid. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu 
kinnitamine“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Alatise haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu 
kinnitamine“ otsusena nr 72.

Istungi juhataja informeeris, et volikogu liikmetel on õigus osaleda kõikide komisjonide töös 
(küll mitte hääleõiguslikena), teade koosolekute toimumise kohta saadetakse eraldi volikogu 
liikmetele ja kutse komisjonide liikmetele. 

5. Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu juhatuse liikmeks

Volikogu esimees Kurmet Müürsepp ja tegi ettepaneku nimetada Võrumaa Omavalitsuste Liidu 
juhatuse liikmeks Merike Prätz. 

Volikogu liige Üllar Salumets tegi ettepaneku nimetada asendusliikmeks Kurmet Müürsepp. 

Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste 
Liidu juhatuse liikmeks“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esindaja nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu 
juhatuse liikmeks“ otsusena nr 73.

6. Esindajate ja nende asendajate nimetamine Võrumaa Omavalitsuste Liidu 
üldkoosoleku liikmeteks

Volikogu esimees tutvustas Võrumaa Omavalitsuste Liidu põhikirja ja üldkoosolekut kui 
tööorganit, mille kohaselt nimetab iga omavalitsus 3 üldkoosoleku liiget ja 3 üldkoosoleku 
asendusliiget. VOL üldkoosoleku tegevus toimub maakonna piires.  

Ettepanek on nimetada VOL-i üldkoosoleku liikmeteks Merike Prätz, Kurmet Müürsepp ja 
Heinar Kool.



Merike Prätz ja Heinar Kool andsid nõusoleku VOL-i üldkoosoleku liikmeks kandideerimiseks.

Istungi juhataja pani hääletusele ettepaneku, nimetada VOL-i üldkoosoleku liikmeteks Merike 
Prätz, Kurmet Müürsepp ja Heinar Kool.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

VOL-i üldkoosoleku liikmed nimetasid enda asendusliikmed:
Kurmet Müürsepp - Kaia Pruuli;
Merike Prätz - Eve Sikk;
Heinar Kool - Kaire Uiboleht. 

Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Asendusliikmed olid nõus tehtud ettepanekuga. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Esindajate ja nende asendajate nimetamine 
Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeteks“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esindajate ja nende asendajate nimetamine Võrumaa 
Omavalitsuste Liidu üldkoosoleku liikmeteks“ otsusena nr 74.

7. Antsla valla esindajate nimetamine Eesti Maaomavalitsuste Liidu üldkoosolekule - 
Maapäevale

Ettekandega esines volikogu esimees.
Veel olme me liikmed organisatsioonis Eesti Maaomavalitsuste Liidu üldkoosolek, see on 
üleriigiline omavalitsuste liit, kus tegeletakse omavalitsuste õiguste kaitsmisega, 
läbirääkimistega vabariigi valitsuse ministeeriumide vahelise komisjoniga. 

Ettepanek on nimetada Maapäeva liikmeteks Merike Prätz ja Kurmet Müürsepp.
Kurmet Müürsepp`a asendusliikmeks Kaia Pruuli ja Merike Prätz`i asendusliikmeks Lehar Neve.

Teisi ettepanekuid ei tehtud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla esindajate nimetamine Eesti 
Maaomavalitsuste Liidu üldkoosolekule - Maapäevale“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla esindajate nimetamine Eesti 
Maaomavalitsuste Liidu üldkoosolekule - Maapäevale“ otsusena nr 75.

8. „Lõhkematerjaliseaduse“ alusel kohalikule omavalitsusele antud arvamuse andmise ja 
vastuväidete esitamise delegeerimine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus sai 14.11.2013. a kirja Tehnilise Järelvalve Ametilt, kus teatatakse, et Antsla 
valla territooriumil asuv ettevõte OÜ Arctic Orbiit on esitanud taotluse lõhkematerjalilao 
rajamiseks aadressil Keldri kinnistu, Kaika küla, Antsla vald. Taotluse kohaselt soovitakse 
lõhkematerjalilaos hoida 1,3 G pürotehnilisi tooteid koguses 7000 kg ja 1,4 G tooteid koguses 
40000 kg. 
Kohalikul omavalitsusel on võimalus selle kohta oma arvamust avaldada. 



Volikogu liige Kalle Nurk avaldas arvamust, et küsimus peaks jääma volikogu pädevusse. 

Toimus arutelu. 

Kaire Uiboleht küsis, kas naabruses elavate kohalike elanike käest on luba küsitud?
Vallavanem vastas, et Tehnilise Järelvalve Amet peab seda tegema. 

Kaire Uiboleht tahtis teada, et kui otsustamine antakse vallavalitsuse pädevusse, kas on võimalik 
kaasata otsustamisele kohalike elanike esindaja nt volikogu liige Kalle Nurk?
Vallavanem vastas, et see on võimalik. 

Volikogu esimees selgitas hääletamise korda. Kui otsuse eelnõu saab rohkem hääli, läheb 
otsustamine vallavalitsusele, kui rohkem vastu hääli jääb volikogu pädevusse. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Lõhkematerjaliseaduse“ alusel kohalikule 
omavalitsusele antud arvamuse andmise ja vastuväidete esitamise delegeerimine“.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 3 volikogu liiget. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Lõhkematerjaliseaduse“ alusel kohalikule 
omavalitsusele antud arvamuse andmise ja vastuväidete esitamise delegeerimine“ määrusena nr 
16.

9. Vallavalitsuse liikmele hüvitise maksmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Kuna vallavalitsuses tegutseb mitteametlik vallavalitsuse liige, on ettepanek maksta temale 
(Lehar Neve) tööülesannete täitmise eest hüvitist 100 eurot kuus.

Toimus arutelu.

Jaanus Kala märkis, et eelmisel volikogu istungil toimus arutelu samal teemal, siis öeldi, et 
vallavalitsuse liige hakkab saama sama tasu nagu volikogu liige. 
Kalle Nurk lisas, et ka komisjoni liikmed juba töötavad. Ja kuna eelmisel istungil oli juttu, et 
töötasu saab olema analoogne volikogu liikme tasuga, siis võiks see nii jäädagi, kuni välja 
töötatakse terviksüsteem - millist töötasu hakkavad saama volikogu liikmed, vallavalitsuse 
liikmed ja komisjonide liikmed. 

Merike Prätz vastas, et kuna vallavalitsuse töö aega on raske ette planeerida ja ei oska määratleda 
istungite arvu kuus, samuti on vallavalitsuse istungil võimalik võtta päevakorda juurde 
arutelusid, millega on kiire ja mis on ette valmistatud, siis on raamatupidamislikult lihtsam 
kehtestada kuu tasu. Vallavalitsuse liikme töö ei ole ainult istungitel osalemine, vaid ka mitmete 
tööülesannete täitmine. Hetkel sõidab Lehar Neve kaasa valla õpilasliini bussiga, kuna 
bussiringiga on palju probleeme. Hiljem saame olukorda analüüsides leida lahenduse. 

Volikogu esimees lisas, et eeltööd palgakorralduse muutmiseks käivad. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ettepanekuid ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavalitsuse liikmele hüvitise maksmine“.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 2 volikogu liiget. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavalitsuse liikmele hüvitise maksmine“ otsusena nr 
76.



10. Üürilepingu sõlmimine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus soovib sõlmida tagasiulatuvalt üürilepingu H.Postiga. 
30. oktoobril 2013. a toimunud vallavalitsuse istungil oli küsimus arutusel ja kuna olukord oli 
halb, otsustati inimene paigutada valla korterisse, mis asub Haabsaare külas. Selleks oli vajalik 
volikogu otsus, mida tol hetkel ei saanud volikogu istungi päevakorda võtta seoses valimistega. 
Hooldekodusse paigutamine oleks olnud kallim lahendus ja vallavalitsus otsustas, et inimesega 
sõlmitakse üürileping.

Volikogu liikmetel küsimusi ettekandjale ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Üürilepingu sõlmimine“.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Üürilepingu sõlmimine“ otsusena nr 77.

11. Vallavanema ja vallavalitsuse liikmete poolt vallavolikogu teavitamine oma 
kõrvaltegevusega tegutsemisest

Volikogu esimees andis sõna vallavanem Merike Prätz`ile ja vallavalitsuse liikmele Kalev 
Joab`ile. 
Merike Prätz informeeris volikogu liikmeid, et vastavalt KOKS § 50 lõikele 2 tegutseb ta 
väljaspool oma ametikohustusi FIE-na. Merike Prätz ütles, et käesoleva ajani, vallavanemaks 
valituks osutumiseni, on ta osutanud raamatupidamise teenust ja jätkab tegutsemist. Orienteeruv 
töö maht kuus on 20 tundi. Vallavanem ütles, et tegutseb ka raamatupidamise alaste 
konsultatsioonidega, mis toimuvad vastavalt kokkuleppele. Praegu ühtegi kokkulepet sõlmitud ei 
ole. Samuti on ta tegelenud raamatupidamise alaste koolitustega, mis toimuvad samuti vastavalt 
kokkulepetele. 2013. a sügisperioodi koolitused on ära öeldud ja neid planeeritud ei ole. 
Edaspidi, sõltuvalt sellest kuidas aeg lubab, on plaanis jätkata koolitusi (väikeses mahus), et 
mitte jääda välja koolitusturust ja et oleks võimalik jätkata sellel alal töötamist peale 
vallavanema kohustuste lõppemist. Kui hakkab põhitööd segama tuleb kõrvaltegevustest 
loobuda. 

Vallavalitsuse liige Kalev Joab ütles, et tema tegevus ettevõtluse alal ei ole aktiivne. Ta on 
registreerunud FIE-na, mille majanduslik tegevus on aasta jooksul olnud null, ei tegutse. Veel on 
ta juhatuse liige OÜ-s „Loome“ ja MTÜ-s „Anzen Arendusselts“ kõigi nende tegevus jääb 
väljapoole töö aega. 

Kuna vallavalitsuse liige Lehar Neve oli vallavalitsuse kohustusi täitmas, luges volikogu esimees 
Kurmet Müürsepp ette Lehar Neve poolt kirjalikult esitatud dokumendi, kus Lehar kirjutab, et on 
juhatuse liige OÜ-s „Rimmi Agro“, OÜ-s „Antsla Agro“ ning MTÜ Antsla Talupidajate Selts 
juhatuse esimees. 
 
Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

12.  Informatsioon reservfondi suunamisest

Vallavanem informeeris, et 16. oktoobri 2013. a vallavalitsuse korraldusega suunati reservfondist 
3 467 eurot Antsla Gümnaasiumi hoones oleva sauna leiliruumide avariiliste tööde teostamiseks, 
et tõrjuda saunaruumides vohavat niiskusseent.

Reservfondi jääk 20.11.2013. a seisuga on 2 476 eurot. 



13. Muud küsimused

13.1 Vallasekretär Tiina Vares informeeris, et need volikogu liikmed, kes on volikogus 
esmakordselt, peavad esitama majanduslike huvide deklaratsiooni (MHD). 25.10.2013. a oli 
valimistulemuste kinnitamine, sellest kuu aja jooksul oli kohustus MHD esitada, seega palun 
esitage need võimalikult kiiresti.
MHD-de täitmise juhendi saadab teile sekretär-registripidaja.

13.2 Volikogu esimees ütles, et järgmine volikogu istung toimub siis, kui materjalid laekuvad, 
kuupäeva täna määrata ei saa.

  

Kurmet Müürsepp Helle Savi
istungi juhataja protokollija


